



تقرير عن مساعي جامعة بورسعيد لتحقيق الهدف الثالث من أهداف التنمية المستدامة:

"الصحة الجيدة والرفاه"



Report on Port Said University endeavors to achieve the third goal of the sustainable development goals:

"Good health and well-being"





## Introduction:

At Port Said University, our beliefs, attention, and endeavors converge in the pursuit of the Sustainable Development Goals (SDGs). Through collaborative efforts with academia, business, industry, and local communities, we endeavor to create tangible impact and drive progress toward the SDGs. This report documents the Port Said University actions and endeavors to achieve the third goal of the sustainable development goal No. 3: "Good health and well-being".

#### **Collaborations**

A cooperation protocol was held between the Faculty of Medicine, Port Said University and the General Authority for Health Care of the Universal Health Insurance UHI System, which represents a major leap in the health service in the Arab Republic of Egypt. A cooperation protocol was also adopted between the university and the General Authority for Health Accreditation and Regulation GAHAR, the activation of which resulted in the Medical Control and Accreditation Diploma, which is taught at the faculty of Medicine. Evidence of cooperation also includes the visit of the Quality and Accreditation Committee of the Supreme **Council of University Hospitals to review the** specifications of the University Hospital of Port Said University.

#### مقدمة

في جامعة بورسعيد، تتلاقى معتقداتنا واهتمامنا ومساعينا في السعي لتحقيق أهداف التنمية المستدامة. ومن خلال الجهود التعاونية مع الأوساط الأكاديمية وقطاع الأعمال والصناعة والمجتمعات المحلية، نسعى إلى خلق تأثير ملموس ودفع التقدم نحو أهداف التنمية المستدامة. يوثق هذا التقرير إجراءات ومساعي جامعة بورسعيد لتحقيق الهدف الثالث من هدف التنمية المستدامة رقم التالث من هدف التنمية المستدامة رقم الدينة والرفاهية".

### برامج التعاون

تم عقد بروتوكول تعاون بين كلية الطب جامعة بورسعيد والهيئة العامة للرعاية الصحية لنظام التأمين الصحي الشامل والذي يمثل نقلة كبيرة في الخدمة الصحية في جمهورية مصر العربية. كما تم اعتماد بروتوكول تعاون بين الجامعة والهيئة العامة للاعتماد والتنظيم الصحي GAHAR، وأدى تفعيله إلى دبلوم الرقابة والاعتماد الطبي الذي يدرس في كلية الطب كما تتضمن مذكرة التعاون زيارة لجنة الجودة والاعتماد بالمجلس الأعلى المستشفيات الجامعية لمراجعة مواصفات المستشفي الجامعي لجامعة بورسعيد







#### **Outreach Programs**

The Faculty of Medicine and the faculty of Nursing, in cooperation with the rest of the faculties of Port Said University and the health sector bodies in Port Said, organize periodic treatment convoys for the areas most in need.



#### **Sports facilities**

As part of its social responsibility, the Faculty of Physical Education at Port Said University cooperates with various parties outside the university to raise awareness of the importance of sport as an essential



## البرامج الخارجية

تنظم كلية الطب وكلية التمريض بالتعاون مع باقي كليات جامعة بورسعيد وهيئات القطاع الصحي ببورسعيد قوافل علاجية دورية للمناطق الأكثر احتياجا.



### المنشات الرياضية

في إطار مسؤوليتها الاجتماعية، تتعاون كلية التربية الرياضية بجامعة بورسعيد مع جهات مختلفة خارج الجامعة لنشر الوعي بأهمية الرياضة كداعم أساسى للصحة الجيدة. كما





supporter of good health. It also makes all its stadiums available for sporting events to the outside community.



#### **Reproductive health**

Port Said University, in cooperation with the Ministry of Social Solidarity and the civil society initiative "Mawadda", presented a series of interactive workshops in all faculties of the university on reproductive health and normal marital relations.

### **Psychological Health**

In the interest of the Department of Psychiatric Nursing at the College of Nursing to help university students and work to solve their psychological and social problems, a psychological counseling unit for students and stuff and university employees was established, and its work continued online due to the new Corona virus.

### **No-Smoking policy**

Port Said University follows a smoking free policy approved in 2022 and will be reviewed every year, which stems from the university's interest in preserving the health

أنها تجعل جميع ملاعبها متاحة للأحداث الرياضية للمجتمع الخارجي.



#### الصحة الانجابية

قدمت جامعة بورسعيد بالتعاون مع وزارة التضامن الاجتماعي ومبادرة المجتمع المدني "مودة" سلسلة من الورش التفاعلية بجميع كليات الجامعة حول الصحة الإنجابية والعلاقات الزوجية الطبيعية.

## الصحة النفسية

حرصاً من قسم التمريض النفسي بكلية التمريض على مساعدة طلاب الجامعة والعمل على حل مشكلاتهم النفسية والاجتماعية، تم إنشاء وحدة الإرشاد النفسي للطلاب والعاملين ومنسوبي الجامعة، واستمر عملها إلكترونيا بسبب فيروس كورونا الجديد.

### سياسة عدم التدخين

تتبع جامعة بورسعيد سياسة جامعة خالية من التدخين تم اعتمادها عام 2022 وسيتم مراجعتها كل عام، وذلك نابع من اهتمام





of students and university affiliates and preventing them from being exposed to health problems resulting from smoking. This policy could be found on:

#### https://psu.edu.eg/non-smoking-policy/

And in implementation of the university's policy to prevent smoking inside the university campus, the faculties distributed posters everywhere to warn and raise awareness of the harms of smoking.

الجامعة بالحفاظ على صحة الطلاب ومنتسبي الجامعة ووقايتهم من التعرض للمشكلات الصحية الناتجة عن التدخين. ويمكن الاطلاع على هذه السياسة على:

https://psu.edu.eg/non-smoking-policy/ وتنفيذا لسياسة الجامعة لمنع التدخين داخل الحرم الجامعي قامت الكليات بتوزيع ملصقات في كل مكان للتحذير والتوعية بمخاطره من التدخين.